
 بسم الله الرحمن الرحیم

 در قم ارزیابی استاد حسینی قزوینی از کنگره بین المللی تکفیر

 1393آذر  5 – مکر تکفیربرنامه 

 

 :مجری

 اعوذ بالله من الشیطان الرجیم

 بسم الله الرحمن الرحیم و به نستعین

 برگزیده ایشان فرو فرستیت را بر حضرت محمد مصطفی و خاندان پاک و خداوندا بهترین درودها و سلامها

 جهانی ولایتسلام عرض می کنم خدمت یکایک شما بیننده گان عزیز همراهان خوب و صمیمی برنامه های شبکه 

خدا را شاکریم که یک بار دیگر توفیق پیدا کردیم در ارائه ی یک قسمت دیگر از ویژه برنامه ی مکر تکفیر در محضر شما  

 لله که تا پایان این ویژ ه برنامه ما را همراهی بفرماییدبزرگواران باشیم و انشاءَ ا

چنانچه در برنامه های گذشته هم خدمت شما بزرگواران عرض شد ما از پنج شنبه گذشته ویژه برنامه مکر تکفیر را به مناسبت  

کردیم و چنانچه پیش بینی  برگزاری دو روز کنگره بررسی جریانهای تکفیری و افراطی از دیدگاه علمای جهان اسلام تقدیم شما

 می شد بحمدالله کنگره با موفقیت به پایان رسید اما رسالت اصلی رسانه ها همچنان باقی است

چنانچه از ابتدا هم پیش بینی می شد که باید آنچه در این کنگره مطرح شد به گوش و چشم همه ی مخاطبان همه ی مسلمانا  

 ان به این رسالت عمل خواهیم کرد برسد انشاء الله ما هم به حسب وظیفه م

ه برنامه مکر تکفیر در هفته جاری می بینید و  می شنوید انشاء الله هفته ی آینده ب آخرین برنامه را از مجموعه ویژامروز و امش

ود و مباحث مطرح دقیقه باز هم در ادامه این مجموعه برنامه در خدمت شما خواهیم ب 17:30تا  16انشاء الله از هفته آینده از ساعت 



شده در کنگره در این دو روزی که برگزار شد از سوی کارشناسهای خبره این رسانه ی دینی مورد تحلیل و بررسی قرار خواهد 

 گرفت با ما همراه باشید تا ثانیه هایی دیگر در محضر مهمان گرامی این برنامه خواهیم بود 

در ویژ ه برنامه مکر تکفیر در محضر کارشناسان مختلفی بودیم و چنانچه  خوب دوستان عزیز بیننده در طول شبهایی که گذشت

در خاطرتان هست معمولا به صورت دو کارشناسی برگزار می کردیم  یکی از کارشناسان  در بخش محتوایی در محضرشان بودیم 

 .و یکی از عزیزان هم  به گزارشی از رویدداهای کنگره می پرداختند

در واقع استاد این عزیزان و سرور معظم که بنده هم افتخار شاگردی ایشان را دارم حضرت استاد دکتر حسینی اما امروز در محضر 

 قزوینی هستیم و خدمت این بزرگوار عرض سلام دارم ، خیر مقدم و یک خدا قوت ویژه 

 الله دکتر حسینی قزوینی: آیت

قوت بدهد در این چند روز واقعا  .الله به شما هم جزای خیر بدهد خواهش می کنم سلام علیکم و رحمة الله و برکاته خدا انشاء

سنگ تمام گذاشتید و من با اینکه خوب آنجا بودیم غالبا از طریق گوشی موبایل پیگیربرنامه های شبکه بودم و واقعا الحق و 

 .الانصاف شبکه ی ولایت در این کنگره حرف اول را زد

دمت حضرت آیت الله مکارم شیرازی بودیم با دوستان ترکیه با جناب آقای صلاح الدین رهبر حتی در این خبرگزاری ها که امروز خ

شیعیان  آنجا ما گفتیم که خیلی ازاین خبرگزاری ها مخصوصا ابنا و اینها تصریح کردند که تنها شبکه ای که این کنگره را خلاصه 

 به صورت کامل تحت پوشش قرار داد شبکه ی ولایت بوده

ولایت در اصل کارشان را تقریبا در این هفت ،  در کنار کارهایشان بود ولی شبکهز دیگر شبکه ها ما تشکر می کنیم آنها البته ا

  .هشت روز مخصوصا در این دو روز کنگره گذاشت الحمد الله خیلی عالی بود و زبیا بود خدا را هم شاکر هستیم

 :مجری

رسید حتما بیننده گان عزیز به عنوان در واقع یک فرد ناظر و قضاوت کننده فکر می کنم بله من استاد اینجا یک نکته ای به ذهن 

با من همراهی داشته باشند یکی از دلایلی که شبکه ی ولایت در کنگره توانست در واقع بیشترین انگیزه را داشته باشد این بود 

 .که انگیزه از سالها قبل ایجاد شده بود



داعش و حمله هایش و اتفاقاتی که می افتد ایجاد بشود و در جامعه ی بین الملل مطرح بشود اگر خاطر یعنی قبل از اینکه بحث 

عزیزانی  باشد که وفادار به شبکه بودند از سالها قبل برنامه ای هست با عنوان  سراب وهابیت پخش می شد که تا امروز  من از 

برنامه را در محضر اساتید  21ه برنامه پخش شده که بنده افتخار دارم که برنامه از این مجموع 110دوستان آمار گرفتم بیش از 

 .بودم

جهانی ولایت بر آنها انگشت می گذاشت آنها  ازه برای خیلی ها روشن شد شبکهو از آن موقع همین مباحثی که شاید در کنگره ت

کند وهابیت را از آن موقع روشنگری می  را پر رنگ می کرد بحث شیعه کشی بحث اهل سنت کشی و اختلافاتی که ایجاد می

کرد و خدا را شکر که گذشت زمان جناب استاد نشان داد که مسیری که انتخاب کردیم مسیر درستی بود و الحمد الله که خدا این 

 توفیق را داد که  کنگره هم موید بر این موضوع باشد آرزوی توفیق داریم برای همه عزیزان

 وینی از کنگره بین المللی تکفیرارزیابی استاد حسینی قز

واقع هر رسانه ای در محضر یکی از افراد درگیر در موضوع کنگره  اما جناب استاد یکی از در واقع سوالات کلیدی که نه بنده هر در

ها  کارهای علمی اگر باشد حتما از او خواهد پرسید این هست که با توجه به اینکه شما از ماهها قبل در جریان امور بودید روند دعوت

ریشه یابی افکار تکفیری بودید و خوب به هر حال این کمیته هم فعالیت  ته ضمن اینکه خودتان مدیر کنگرهکه صورت می گرف

     ؟های زیادی داشت وقتی خودتان را از آن فضا خارج می کنید می خواهید به عنوان یک ناظر نظر بدهید ارزیابیتان از کنگره چیست

 کتر حسینی قزوینی:الله د آیت

اعوذ بالله من الشیطان الرجیم بسم الله الرحمن الرحیم و به نستعین و هو خیر الناصر و معین الحمد الله و الصلواة علی رسول الله و 

 علی آله آل الله

که درگیر همان رده ای بود خدمت همه بیننده گان عزیز و گرامی و آرزوی موفقیت بنده که تقریبا یک سال و خومن ضمن سلام 

مقاله از داخل و خارج از علمای شیعه و سنی که رسید   160تا  150علمی ریشه یابی جریانهای تکفیری بودیم حدود نزدیک  کمیته

اینها را ما به دقت مطالعه کردیم دوستان ما دیدند بعضی از این مقاله ها را دو نفر ارزیاب بعضی ها سه نفر ارزیاب دیدند من خودم 

  ت مطالعه کردم یعنی دیگر در آن یکی دو ماه اخیر شبانه روزی ما کار می کردیمبه دق



حتی من خدمت حاج آقای مکارم گفتم بعضی وقت می آمدم غذا بخورم مقاله ها کنار من بود از این طرف مشغول غذا بودم از آن 

 طرف هم مقاله ها را یعنی به این شکل ما رویش کار کردیم

تا قابل چاپ اعلام شد و اینها چاپ شد و از مقاله های  13تا قرار دادی بود دو تا از اینها رد شد  15که حدود  و از این مقاله ها

های تا بیشتر چاپ نشد مجموعشان از کمسیون 40و  30فراخوانی هم تعداد زیادی قابل چاپ اعلام شد ولی خوب از اینها حدود 

ز تکفیر چگونه هست و ریشه های پیدایش تکفیر چه بوده اینها هم بوده مجموعا برون رفت ادیگر هم بود کمیته های علمی راه 

 هشت جلد 

 :مجری

 در مورد تبار شناسی بله 

 الله دکتر حسینی قزوینی: آیت

تبار شناسی اینها خلاصه حدودا هشت جلد فقط مقالات شد من گمان نمی کنم در هیچ یک از همایشها و کنگره ها به این سطح 

 .یده باشد حالا این شبکه های شیطانی وهابی می گویند آقا اینها را به اجبار آوردند به زور آوردندمقاله رس

نصاف خیلی گسترده بود یعنی بنده خوب با الحق و الاوید آقا شما مقاله بدهید اینها این مقاله را که دیگر کسی به زور نرفته بگ

نزدیک من سراغ ندارم که یک همایش بین المللی که هشت جلد آن هم شاید غالب این همایش ها مرتبط هستیم از دور یا از 

 مقالات بیشتر چاپ نشد هشت جلد شد 20/1مقاله ها یا اگر بهتر بگوییم  18/1یا  15/1

ها و حال آنکه مقاله های قابل چاپ ما هم خیلی بیش از این بود بیشتر از هشت جلد یعنی واقعا دوستان نمی توانستند برسند این

هم به زبان فارسی هم به زبان عربی ترجمه شد آن مقاله هایی که عربی بود به زبان فارسی مقاله هایی که فارسی بود به زبان 

عربی ترجمه شد و تعدادی هم از کتابهایی که برایش نظیر سیصد عنوان کتابی که شیعه و سنی علیه وهابیت و تکفیر نوشته بودند 

 این هم در یک جا آمد

ارزیابی ام این هست که دراین صد سال اخیر همچنین همایشی این چنینی در ایران یا در کشورهای دیگری که ما سراغ  و من

 داریم حداقل به قول نمی رویم ولی اخبارشان را می شنویم می بینیم همچنین همایشی نبوده 



سیصد و بیست ، سی نفر از اهل سنت و شیعیان  یعنی این را ما داریم تحدی می کنیم که از هشتاد و سه کشور فقط ما نزدیک

 خارج از کشور بودند که هشتاد درصد اهل سنت بود بیست درصد شیعه بود یا کمتر

خوب شما ببینید این افراد و حال آنکه افرادی که درخواست داشتند بیایند خیلی بیش از این بود یعنی اگر واقعا آنهایی که متقاضی 

د مقدمات آمدنشان را فراهم کنند شاید بیش از هزار نفر از شخصیتهای تراز اول کشورها متقاضی آمدن بودند بیایند می خواستن

 بودند در داخل کشور هم به همین شکل

حتی من خیلی بی پرده بگویم در اینجا شاید برای بعضی از دوستان کنگره شاید این یک مقداری تلخ باشد ما بخاطر اینکه این 

تا بیشتر صندلی نداشت دو سه روز قبل از کنگره به خیلی هایی که دعوت کرده بودند و مقدمات  920ی که بود خلاصه آمفی تائاتر

 .آمدنشان هم فراهم کرده بودند زنگ زدند عذرخواهی کردند سفرشان را کنسل کردند یعنی قضیه به این شکلی بوده

د زیادی از اینها برنامه هایشان را کنسل کردند عذر خواهی کردند حتی از علمای شیعه حتی از ائمه جمعه شاید بگویم بیش از تعدا

بعضی از بزرگواران اهل سنت را هم که بنا بود بیایند و همه مقدماتش هم فراهم شده بود ولی به خاطر نداشتن امکانات در اینجا 

امکانات به آن شکل نیست حتی چون خوب عزیزان می دانند در شهر قم یک شهر کوچکی است یعنی مثل تهران و غیره نیست 

 .تمام هتل ها را اینها گرفته بودند به طور کلی یعنی هیچ هتلی در قم نبود که اینها نگرفته باشند

حتی هتل های درجه ی سوم که حتی ما بعضی از بزرگواران مثلا به خود من گلایه کردند که مثلا هتلی که ما برای ما گرفتند 

واهی کردیم آخر قم است چکار کنیم ما خوب مقید بودند دوستان عزیزان که از خارج از کشور می یک مقدار مناسب نبود عذر خ

آیند اینها یک مقداری در اولویت بود اگر یک چهار پنج تا هتل های خوب و پیشرفته و شاخص بود در اختیار آنها قرار بدهند که و 

 .قتی بر می گردند به کشورشان خاطره ی خوبی داشته باشند

 حالا دوستان داخل کشورمان خوب ما وقتی می گوییم آقا عذر بخواهیم العذر عند کرام الناس مقبول و اینها وقتی ما توضیح دادیم

 .پذیرفتند که واقعا امکانات قم در آن حد نیست و اضافه با اینکه خوب همین داعشی های تکفیری رسما تهدید کردند کنگره را

می کنیم فلان می کنیم الحمد الله شکر خدای عالم هیچ غلطی نتوانستند که رستم بود پهلوان فلان من آنم گفتند که خلاصه ما 

 .شکر خدای عالم بکنند هیچ غلطی نه تنها در کنگره حتی در روستاهای قم هم یک ترقه ای جرأت نکردند منفجر کنند



ح کردند و از شبکه قم هم بنا شد پخش بشود از مردم البته من باز امروز حضرت آیت الله مکارم شیرازی در درس خارجشان مطر

عزیز قم عذر خواهی کردند بنده هم به نوبه ی خودم از عزیزان قم که در این دو سه روز واقعا خیلی سختی کشیدند من خودم 

 دو سه روز شاهد بودم که خوب اطراف کنگره و خیابانهای اصلی قم کلا خلاصه مسدود بود و کسبه خیلی اذیت شدند در این

بنده هم به نوبه ی خودم از عزیزان قم عذر خواهی می کنم پوزش می طلبم خلاصه این برای دفاع از اسلام است دفاع از مسلمین 

بدر می قرار می گیرد در هست این عزیزان ما دارند در سوریه در عراق در جاهای دیگر کشته می شوند نوامیس اینها مورد تجاوز

 .ویران می شودشوند خانه هایشان 

من گمانم عزیزان قم اگر یک دو روزی در فشار بودند اگر همین را داشته باشند این برای برون رفت از این ویرانی ها و زجرها و 

شکنجه هایی است که در عراق و سوریه انجام می شود من گمانم این را در نظر بگیرند تلخی این سختی های دو سه روز انجام 

تقدم با توجه به صحبتهایی که دوستان کردند البته این را هم ما بگویم برای دوستان شیعه وقت سخنرانی یا می شود و من مع

نگذاشتند خیلی کم رنگ بوده خیلی کم رنگ حتی ما که کمسیون ریشه یابی تکفیر مسئولیتش با بنده بود خود قطع نامه اش را 

 یکی از عزیزان اهل سنت خواندند 

یعنی اینها همه نشان می دهد که در  آنها بخوانند قطع نامه ی پایانی را یکی از اهل سنت فلسطین قرائت کردند ما گفتیم به قول 

این کنفرانس خلاصه اولویت با عزیزان اهل سنت بود که البته این هم خیلی خوب شد که این قطع نامه ها وغیره از زبان این 

 د که این عزیزان ما پیش گام در این قضایا بودند عزیزان خوانده بشود که مردم و مخاطبین بدانن

و این مطالب هم ما تلاش کردیم خود قطع نامه یا آنچه که در کمسیون ها انجام می شد مثلا ما در کمسیون ما شاید حدود بیش 

کردیم یعنی هشتاد در صد  از هفتاد هفتاد و پنج نفر از عزیزان اهل سنت بودند از داخل و خارج و ما هم عمدتا نظرات آنها را لحاظ

 .نظر ات اهل سنت بود بیست درصد نظرات عزیزان شیعه بود

و الحمد الله امیدواریم که انشاء الله این کنگره بنا شد که یک دبیرخانه ای دائمی داشته باشد این هم درخواست خود علمای اهل 

در آینده همچنین برنامه های بشود اولین ثمره ی این کنگر سنت است که به این اکتفا نشود و دبیر خانه ی دائمی داشته باشد و 

خلاصه علمای اسلام و جریانهای تکفیری و افراطی را در مصر  هم تصمیم گرفته مشابه این کنگرهه این است که الان هم الازهر 

  .برگزار کند



که از دوروز قبل که عزیزانمان از خارج از خلاصه این کنگره بود و من الحق و الانصاف  و با همین کنگره این اولین ثمرههم س

کشور آمدند ما در هتل ها می رفتیم و به اینها خوش آمد می گفتیم صحبت می کردیم خیلی خوشحال بودند خیلی خوشحال بودند 

به  و موفقیت اساسی این کنگره هم روی سه تا محور بود یک :اینکه مسئولیت این کنگره در به عهده ی مرجعت شیعه بود نه

 .عهده ی حکومت

: اینکه این ره را بنیانگذاری کرد نکته ی دومیعنی یک قضیه قضیه ی کاملا شخصی و خصوصی بود و مرجعیت آمد این کنگ

  .کنگره در قم بود به عنوان بزرگ پایگاه فرهنگی شیعه حتی برای خیلی ها اولین بار بود آمده بودند قم

معصومه غالب اینها رفتند به زیارت اینها را همه را فیلم برداری شده مرتب ما اینجا و فضای قم را دیدند و و حتی حرم حضرت 

  .نشان خواهیم داد بزرگان اهل سنت که آمدند یکی از جاهایی که رفتند حرم بی بی سلام الله علیها حضرت معصومه بود

خی این کنگره برگزار شد کل مسلمانهای دنیا نکته ی سوم هم که حاج آقا اهمیت این کنگره را پر رنگ کرد در یک مقطع تاری

به خاطر این جریانهای تکفیری و افراطی دارند زجر می کشند متاثر هستند و عزیزان اهل سنت ما بیش از شیعه متاثرند خیلی 

 .ضربه خوردند

رایشان درد آور است حتی در بعضی ها می گفتند که اصلا در عراق و سوریه عزیزان اهل سنت ما دچار افسردگی شدند خیلی ب

حالا نمی دانم دوستان ما آماده کردند اتاق فرمان صحبتهایی که برادر عزیزمان جناب آقای خالد الملا رئیس جمعیت علمای اهل 

 سنت عراق داشت خدا می داند وقتی ایشان صحبت می کرد اصلا این جمعیت و این فضا را می لرزاند 

صحبتهای ایشان با یک حرارت عجیب و آن دردها ظلم ها و ستم هایی که در عراق به  اکثریت شیعه و سنی گریه می کردند با

شیعه مخصوصا اهل سنت شده ایشان یک طوری بیان کرد بعد از صحبت ایشان شاید دو سه دقیقه مردم صلوات فرستادند احسنت 

 عزیزانمان بتوانند این را بزرگواری کنند احسنت بارک الله یعنی شاید حدود دو دقیقه فقط تشویق می کردند مردم حالا اگر 

 :مجری

 بله ظاهرا آماده است  
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کلمه و جناب آقای خدمتی خدمتگذار به  ی شیطانی صهیونیستی در رأسش شبکهبله اگر آماده هست پخش کنند این شبکه ها

صهیونیست و این آقای ترشیده که واقعا خیلی آدم بی حیا و بی ادب است ببینند این یک عالم سنی است و رئیس جمعیت اهل 

ببین چطوری صحبت کرده اگر واقعا هر کس به جای این خدمتی و اینها باشد باید از خجالت بروند زیر  .سنت عراق هم هست

 ن دوستان پخش کنند این را زمی

 :مجری

خوبی نیست ولی من  من مقایسه ای که می کنم مقایسه واقعا دردناک بود دیدن و شنیدن این صحبتها نشان می داد که یک نفر 

د ایشان هم یاد این افتادم چطور بعد از حادثه ی عاشورا پیام آوران عاشورا آمدند درد و رنج عاشورا را بیان کردند و به مردم رساندن

که که به نوعی بتواند نه آن افرادی رسالت خودش را در این دیده که بیاید در این کنگره و اینگونه گلوی خودش را بیازارد تا بل

آنجا نشستند همه را متوجه این بکند که چه درد و رنجی دارند مسلمانان را در کشور عراق و دیگر کشورها آزار می دهد در محضر 

 شما هستیم 
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نه واقعا من از دوستان شبکه در خواست می کنم که کلیپ ایشان را به کرات یک ماه ، دو ماه مرتب در کنداکتور بگذارند پخش 

بشود اولا این کارشناسان بی حیای شبکه های شیطانی و صهیونستی که واقعا همینطور که ایشان گفت در خدمت آمریکا و 

هستند دارند این کنگره را زیر سوال می برند از این حرفهای بی اساس و غیره اینهاخجالت بکشند حیا کنند گرچه می صهیونیست 

  .دانم اینها اهل حیا کردن نیستند

یعنی واقعا نیستند ولی حداقل عزیزان اهل سنت ما بفهمند حتی بعضی از عزیزان وهابی که واقعا تفکر تکفیری ندارند یا اگر فریب 

دارند ما را می کشند خانه های ما را ویران می کنند بیش از دویست  2003اینها را خوردند بدانند چیست ایشان می گوید بابا از سال 

هزار نفر ما را آواره کردند اینها تکفیری ها ما را می کشند ولی در رسانه هایشان می گویند ایرانی ها شما را کشتند خیلی عجیب 

 یک عالم بزرگ اهل سنت عالمی است که واقعا آزاد حر است این را می گویند اهل سنت این دیگر از زبان

  :مجری

 و همان جا هم تصریح کرد گفت الان که من آمدم در این کنگره من را تهدید کردند 
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را رگ به رگ قطع کنند رگهای گردن ما را قطع  بله می گوید شاید به خاطر آمدن من ، من و زن و بچه ام را ذبح کنند سر ما

کنند به خاطر اینکه در این کنگره شرکت کردیم یعنی واقعا خیلی از اینها به این شکلی بود خوب واقعا خیلی عجیب بود یک نکته 

این داعشی ها مسلمان ی ظریفی ایشان مطرح کرد واقعا خیلی جالب بود که ایشان گفت بابا مفتی اعظم آمده فتوا صادر کرد که آقا 

نیستند خارج از اسلام هستند نمی دانند اینها خائن به اسلامند اینها خوارج هستند آقای مفتی اعظم عربستان سعودی آقای آل 

دلار می  50که ما را می کشند زنهای شیعه سنی ایزدی مسیحی را آواره کردند زنها را به  2003شیخ این فتوای شما از سال 

  ؟بود این فتوا چرا این فتوا را قبلا صادر نکردیفروشند کجا 

ولی همین که اینها آمدند خلافت اسلامی اعلام کردند یعنی چه که آل سعود حق اسلامی ندارد نمی دانم فلان قطر غیره و غیره 

 دارد به ساعتها  اینها اسلامی نیستند بلافاصله عکس العمل نشان دادید شما یعنی من معتقدم تک تک فرازهای ایشان احتیاج

 تحقیق و تحلیل و تبیین 

واقعا حالا بعضی ها خوب می گویند بله مفتی اعظم هم همچنین گفته ولی ما که این همچنین چیزی گفته ولو دیر هم گفته هیچ 

ند ایشان می مشکلی نیست ولی آیا این فتوا چرا الان صادر شد آیا داعشی ها فقط در همین سه چهار ماه اخیر دارند جنایت می کن

 خانه های ما را ویران کردند 2003گوید ما از سال 

 بچه های ما را کشتند زنان ما را اسیر کردند خوب چرا آن وقت این آقای مفتی اعظم عربستان سعودی فتوا صادر نمی کرد 

 :مجری

  فتوا صادر کرد. تا ساحت حکومت خودشان زیر سوال رفت
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ایشان خیلی جمله ی زیبایی بود که وقتی در خطر هستند و الحق این جمله  اینها شروع کردند چون احساس کردند که خودشانبله 

این ایشان گفت همه از گوشه کنار گفتند احسنت احسنت یعنی دست گذاشت روی درد و اینها را رسوا کرد چون اینها برایشان 

 آل شیخ رعایت بشود دیگر هیچ مشکلی ندارند آقایانآنچه که مهم است این هست که اگر طریقت 



ولی مادامی که خلاصه آل سعود و آل شیخ در خطر نیفتادند خوب ایشان گفت مگر آن کسانی که این داعش را از نظر مالی و از 

 نظر تسلیحاتی پشتیبانی کردند آقای آل شیخ غیر از شما بود ؟ غیر از عربستان سعودی بود ؟  

  :مجری

 که این چاقو آمد دسته اش را ببرد اینها صدایشان در آمد  حالا
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بله اینها صدایشان در آمد یعنی واقعا نمی دانم چیست من همین امروز بود داشتم نگاه می کردم تکرار برنامه ی این شبکه های 

ی شیعی مسیحی ایزدی را کشتند اینها در رابطه با فلسطین و شما ببینید هزاران سن ؛صهیونستی واقعا باید بگوییم صهیونیستی

اسرائیل نه تنها یک ترقه آنجا منفجر نکردند یک ترقه بلکه آمدند در شب قدس آمدند پرچم فلسطین را آتش زدند پرچم خودشان 

 .را بلند کردند

 د خیلی جالب بود من دیدم برنامهبیدار بشوند بع ببینید نوکری و وابستگی خودشان را به یهود اینها رسما چگونه نشان دادند مردم

دیشبشان را غروب دیدم مشغول کار بودم تکرار برنامه شان آقا در فلسطین اینها سه چهار تا موشک بی خاصیت و بادبادکی داده 

ارد ولی اینها از حد بودند آنجا و با خیلی عجیب است نمی دانم اینها چقدر بی حیا هستند آخر بعضی وقت به قول بی حیایی حد د

که ما داشتیم گذراندند رهبران آزادی بخش فلسطین مسئولینشان از حماس و غیره کرارا اعلام کردند که در این سه چهار جنگی 

  .اخیر اگر حمایت ایران نبود ما نمی توانستیم مقاومت کنیم روزه 54مخصوصا جنگ 

نه آقا این  که از جنگل آمازون تشریف آوردند کرد این آقایان علقه مضغه ها اینهاییاینها دارند آقا این حمایت ایران بود ما را پیروز 

چهار تا موشک بادبادکی خیلی جالب بود بادبادکی داده بودند من یک تعبیر این عزیزمان که از فلسطین آمده بود که من خوب 

 .جناب خالد ملا می دهمتمام این برنامه ها را بودم دیگر سخنرانی ها من نمره اول را به همین 

بعدی به کسی که از فلسطین آمده بود به قدری زیبا صحبت کرد به قدری عالی صحبت کرد گفت ایران به اسلام عزت داد  نمره

و اسلام به ایران عزت داد حالا من نمی دانم اگر این کلیپ این عزیزمان هم هست حداقل بیننده های عزیز ما هم ببینند این 

 کلیپ را 



د این آقایان چه دارند می گویند این وحشی های بدتر از وحشی آمازون در شبکه هایشان چه دارند می گویند اینها دیگر من خو

 یعنی واقعا باید بروند زیر خاک. .نمی دانم هر کس که به جای اینها باشد این سخنرانی جناب خالد ملا را بشنود باید برود زیر خاک

 :مجری

بله قبل از اینکه آن کلیپ را ببینیم من یک نکته ای را عرض می کنم تا کمک بکند برای ایجاد ذهنیت حاج آقا ما بارها بارها 

مشاهده کردیم یک سری افراد مغرض حالا پول گرفته بودند مثلا در برنامه سراب وهابیت تماس می گرفتند تلاش می کرند 

گفتند چرا اینقدر شما تلاش می کنید بگویید اهل سنت برادران دینی شیعه هستند آیا مردم خودشان را اهل سنت جا بزنند بعد می 

ایران جزء به شیعه گی مشهورند آیا مردم ایران نبودند که به فلسطین کمک کردند آیا مردم ایران دولت ایران که ادعای شیعه 

کمکشان بکنیم چرا اینها که ما زور نکردیم چرا آمدند در ابن گری می کند خوب ما اگر با برادران اهل سنت دشمنیم پس چرا باید 

 اجلاس در ایران از شیعیان از 

 الله دکتر حسینی قزوینی: آیت

 نفر را هم به زور آوردند  330از داخل ایران به زور آوردند از خارج کشور این 

 :مجری

 ؟می شود؟ واقعا شدنی است 

 ن آماده کردند کلیپ را ببینیم دوستان ما در اتاق فرما
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در روزهای آینده انشاء الله پخش خواهیم کرد ما شاید از ز برنامه های دیگرشان هم بتدریج بله واقعا اینها نمونه هایی بود حالا ا

هم که آمده بودند کمک ما  این سیصد و خورده ای ما تقریبا سه اکیپ فیلمبردار آورده برده بودیم آنجا و حتی از شبکه های دیگر

 آمدند بندگان خدا از شبکه هدهد آمده بودند دستگاهایشان را در اختیار ما قرار داده بودند تشکر می کنم از آنها 



البته من از همه دست اندر کاران این کنگره از حضرت آیت الله مکارم شیرازی آیت الله العظمی سبحانی و همه عزیزانی که دست 

بودند در همه زمینه ها چه از نظر مسائل امینتی چه از مسائل ما تقریبا نزدیک صد تا گفتند تخت خلاصه اداره ی بهداشت اندر کار 

 قم آنجا آماده کرده بودند دکترها پزشکها آماده به خدمت بودند

گی یک مقدار ناراحتی که پیدا ما یکی از عزیزانمان که از یمن آمده بودند مفتیان شافعی یمن یک در اثر مسافرت و غیره و خست

کرد بلا فاصله منتقل کردند به بیمارستان که بنده خودم شخصا رفتم به عیادتشان و سلام آیت الله مکارم شیرازی را به ایشان 

رساندم و به قدری خوشحال بود از پذیرایی و مهمانی مردم ایران و عزیزان ما پزشکان و پرستارها مثل پروانه دور ایشان می 

 چرخیدند آنجا یعنی عجیب بود 

 :مجری

استاد من یک نکته ای را می خواهم عرض کنم دیروز یک کلپیی را دوستان پخش کردند ای کاش الان بود دوباره پخشش می 

 .کردند اصلا من احساس می کنم ثانیه به ثانیه این کنگره تصاویرش باید بارها و بارها پخش بشود

سنت تونسی برخاست و پیشانی حضرت آیت الله مکارم شیرازی را بوسید آن خوش و بش ها آن آن لحظه ای که آن عالم اهل 

گان عرض کردم گفتم اسلام این است ثمره ی وحدت این است دوستان ینکه کلیپ پخش شد خطاب به بینندمحبتها من بعد از ا

آنقدر لذت بخش بود این لبخند هایی که شیعه و سنی به اتاق فرمان نمی دانم اشاره ای داشتند گویا دارند آماده می کنند کلیپ را 

 .همدیگر می زدند

این در آغوش کشیدن ها این است اسلام رحمت نه اینکه تعبیری که حالا در بیانات رهبران دینی می آمد که فرد مسلمان را 

لام رحمانی کجا رفته و اسلامی که از و بچه اش را آواره بکنیم واقعا دردناک است اسنید شمشیر زیر گردنش بگذاریم زن بخوابا

  .سوی وهابیت دارد
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وقتی وارد شدیم علمای بزرگوار اهل سنت داخل کشورمان چه از کردستان آمده بودند چه از زاهدان  ما ؛نه اصلا مهم تر از این

نفر آمدند گفتند  50به بنده بزرگواری داشتند شاید بیش از بنرعباس بنده را دیدند از جلسه بیرون آمدند و با عشق خاصی نسبت 

 فلانی با شما می خواهیم عکس بگیریم یعنی این خلاصه بزرگواری عزیزان علمای بزرگوار اهل سنت بود 



امام با چه محبتی حتی برادر عزیزمان جناب آقای مولوی ساداتی خوب من ایشان را شنیده بودم ولی از روی  قیافه نمی شناختم 

جمعه محترم سراوان ایشان خودش آمد جلو خوش و بش خودش را معرفی کرد من مولوی ساداتی هستم گفتم از سراوان گفت 

  .بله خلاصه همدیگر را بغل کردیم و از ایشان من واقعا تشکر کردم و ایشان هم خیلی خوشحال بود از برنامه های شبکه

ز عراق آمده بودند و از یمن وقتی ما را می دیدند می گفتند تعبیرشان این بود که یا سید نحن بله اگر ببینند و افراد زیادی از لبنان ا

بعضی ها . نراک فی الهوا و الان نراک فی الارض بله ما تو را همیشه در آسمان می دیدیم و الان تو را در زمین داریم می بینیم

  .می گفتند ما شما را پشت شیشه می دیدیم الان خوشحالیم

یعنی اکثر علما و بزرگان حتی خارج کشور یعنی وقتی می دیدند ما را این برادر عزیزمان حاج سید امین را می دیدند و مرتب می 

آمدند اظهار لطف و محبت می کردند یعنی مشخص است بر اینکه الحمد الله الحمد الله یک وحدت واقعی به مفهوم واقعی کلمه 

تفکر سلفی گری در آنها تاثیر نگذاشته با علمای شیعه این طور الفت دارند اینطور اظهار محبت  بین علمای بزرگوار اهل سنت که

  .می کنند

من گمان می کنم بالای صد صد و ده بیست تا ما مصاحبه گرفتیم از علمای بزرگوار اهل سنت چه از داخل چه از خارج من حالا 

بدهند یعنی این دو روز را دوستان ما تمام وقت حتی از سالن می آوردند مصاحبه  دقیقا آمار دستم نیست بنا بود امروز  آمار به من

 می گرفتند وقت غذا بود می گفتند آقا ما می رویم غذایتان را می گیریم می آوریم همین جا در اتاق بخورید 

رار داده بودند ما چند تا دکور زده چون از عزیزان برگزاری کنگره من تشکر می کنم سه تا اتاق خیلی مفصل بزرگ در اختیار ما ق

بودیم حتی سه چهار تا اکیپهایمان در سالن ها داشتند مصاحبه می گرفتند یعنی بعضی ها در یک زمان من می دیدم آنجا مثلا با 

یزان اهل پنج تا شش تا علمای اهل سنت دارند مصاحبه می کنند و الحق و الانصاف واقعا خیلی عالی بود خیلی زیبا بود هم از عز

سنت داخل کشور که ابراز لطف و محبت داشتند خارج کشور عجیب بود حاج آقا من دیدم همین چیز می گفت آقا ما که ندیدیم 

که کسی از علمای خارج کشور آمده باشند حالا من به این آقا می گویم آقا خدای عالم چشم ظاهر شما را مثل چشم باطنتان کور 

 شما  کرده شما چه را می بینیید

نفت در خانه های شما بله آنهایی که به قولی پول تزریق می کنند و لوله شما غیر از محمد بن عبدالوهاب و ابن تیمیه و آل سعود 

 نفر که آمده بودند 330کشاندند غیر از آنها کسی دیگر را نمی بینید این 



حالا من برای شما عرض کنم مفصل این لیست ها را داشتم مثلا از افغانستان قاضی نظیر، از عربستان شیخ اسماعیل از حقوقی، 

از افغانستان مولوی سروری ، مولوی فرخی ، محمد عیاض نیازی ، مولوی عبدالرئوف رئیس شورای اخوت بلخ ایشان هم 

شکور پاشازاده از آفریقای جنوبی ، شیخ محمد نور از آمریکا ، عبدالعلی موسی از صحبتهایش خیلی خیلی صحبت زیبایی بود الله 

برزیل ، صادق العثمانی از بنگلادش ، پرفسور مولانا صلاح الدین ، پرفسور انور عظیم ، محیی الدین کبیری از تاجیکستان ، حاجی 

صالح ،از تونس شیخ عبد القادر ، باز بوالقاسم قاسمی ، شیخ اکبر ترجان زاده از تاجیکستان ، از تانزانیا شیخ هادی موسی و شیخ 

 لطیف موسی ، شیخ کامل سعادت،  

از سریلانکا ، محمد صغیر  باز احمد لبید جنی الدین ،سودان محمد سعید ، از سوریه، از  شیخ حسن از ساحل عاج ،عبدالله  دوسو

مفتی اعظم سابق استرالیا که یکی از باز بهترین سخنرانهای چیز  مصر شیخ اعلی ابوالعظائم شیخ نبیل ، شیخ تاج الدین هلالی

 همین جناب تاج الدین هلالی بود ما چند تا مصاحبه هم از ایشان گرفتیم از موریتانی جناب محمد ولد فام 

 یعنی این سیصد و خورده ای همه از شاخص ها بودند  

 :مجری

این یکی دو روز می گفتید که من شنیدم یکی از شبهاتی که مطرح کردند می جناب استاد اینجا باید گفت آقایان وهابی که در 

 خیلی ادعای عجیبی است  .گفتند از علمای خارج از کشور ما کسی ندیدیم

 الله دکتر حسینی قزوینی: آیت

ندم اگر دوستان مانیتور را داشتم که مهمانهایی که آمده بودند که بعضی از اینها را الان من خوا میهمانهابله من این لیست این 

من را یک لحظه محبت کنند فقط من یک لیست را عزیزان که بیاید از اتریش،  فلسطین ، ازبکستان ، اسپانیا ، افغانستان ، الجزائر 

زانیا ، تایلند ، ، امارات ، اندونزی ، انگلستان ، ایتالیا ، آذربایجان ، آرژانتین، آمریکا ، بحرین ، بوسنی ، پاکستان ، تاجیکستان ، تان

ترکمنستان ، ترکیه ، جمهوری چچن ، تونس ، چین ، روسیه ، ژاپن ، سریلانکا ، سودان ، سوریه ، صربستان ، شیلی ، عراق ، 

فلسطین شما ببینید چقدر ما از فلسطین ما مهمان داشتیم از فرانسه داشتیم ما از قرقیزستان داشتیم ، از قطر ، از کاندا ، کرواسی ، 

 ر ، کنیا ، کمور ، کویت ، کامبیا ، گرجستان ، کوبان ، لبنان ببینید مالزی ، مصر ، میانمار ، هند ، یمن ، یونان کشمی

 اینها ببینید نمونه هایی بود که لیستش را دوستان در اختیار ما قرار دادند قبل از آمدنشان 



داشته باشیم وهمچنین عزیزان داخل کشور ما هم من فقط این برنامه که ما بعضا به استقبالشان برویم یا بتوانیم با اینها مصاحبه 

 .ها را فقط حالت چیزی دارد که اینها البته بعضی ها عرض کردم به خاطر نداشتن جا از اینها عذر خواهی کردند

د ، جناب مولوی اینها همه از شخصیت های تراز اول اهل سنت داخل کشور بود که جناب مولوی عبدالحمید ، مولوی نظیر احم

عبد الرحمن سربازی ، ببینید اینها همه برای شما عرض کنم  جناب آقای عبد الکریم باز هم عبد الحمید شهدادی ، اینها ببینید 

نمونه هایی بود که غالب اینها موفق شدند در این همایش یعنی نود درصد اینها توانستند خودشان را به همایش برسانند ببینید اینها 

ه هایی از این عزیران اهل سنت داخل کشور ما هستند که اگر ما همه بله مخصوصا جناب ما موسی ملا قادر که الحق و نمون

 الانصاف سخنرانی ایشان کولاک بود حالا اینها را ما به ترتیب انشاء الله پخش می کنیم 

عجیبی داشتند بله این که نسبت به جناب  جملهمه هایشان نگاه می کردم یک و خیلی جالب بود که من همین امروز که در برنا

ولایت را محکوم کرد نمی دانم چنین  آنجا شیعه ها را محکوم کرد شبکهعبد الحمید سربازی بله آقا ایشان اصلا حرفی نزد آمد 

که هایی از کرد و چنان کرد و خیلی یعنی واقعا من نمی دانم این آقایان کجای کار هستند و چکار دارند می کنند من فقط ت

جناب عبد الحمید  صحبتهای جناب عبد الحمید را که در سایتهای بله خبر گزاری دانشجویان ایران ایسنا اولین خبرش هم مربوط به

اهل سنت زاهدان خوب باید ریشه های افراط گرایی را نیز مورد شناسایی قرار دهیم و کارهای برون رفت را  هست امام جمعه

 بدست آوریم 

ای ترشابی آقای وابستگان خلاصه یهود ببینید صحبتهای ایشان حداقل اینقدر شما وجدان داشتید صحبتهای خود جناب جناب آق

مولوی مولانا عبد الحمید را واقعا پخش می کردید چرا این را پخش نکردید شما ببینید این تعبیر جناب عبد الحمید هست عبدالحمید 

 واقعا غمگین شدند که م و اندوه دشمن است که یکی از آنها شبکه های وهابی است حضور علما در کنار هم مایه ی غ: گفت

من آمدم حدود پنجاه شصت مورد فحش های رکیکی که در این شبکه ی کلمه به علمای شیعه به ائمه حتی به علمای اهل سنت 

جناب آقای عبدالحمید گفتم آقاجان این  دادند که گفته اند لعنت بر مولوی هایی که در این همایشها شرکت می کنند دادم به

کلیپهایش آماده است فقط شما مطالعه کنید ببینید در این شبکه ها نسبت به اهل سنت نسبت به شیعه و غیره چه دارند می گویند 

 آیا واقعا اینها استحقاق این دارند که شما در خطبه های نماز علنی بگویید که اینها چه فسادی دارند می کنند

ب ببینید وی افزود از آیات عظام تقلید و مراجع عظام آیت الله مکارم شیرازی و سبحانی تشکر می کنم که با زحمات فراوان خو

این همایش را برگزار کردند و این رنج را متحمل شدند تا این جلسه ی خیر را در این زمان که بسیبار مهم هست تشکیل دهند 



ار حیاتی است که در شهر قم آقای خدمتی هر کس به جای تو باشد از غصه می میرد با بعد ایشان گفت مکان این همایش بسی

 این تعبیر ایشان آقای ترشابی ما باید بگوییم موتوا بغیظکم بمیرید شما 

 آیا اینها را آقای عبدالحمید از ترس زده با سرنیزه و شمشیر آورده بودند ایشان را اینجا یا آزادانه خودش آمده بود

ن همایش بسیار حیاتی است که در شهر قم که یکی از مراکز علمی جهان اسلام و مرکز ثقل جهان تشیع است انتخاب شده ای 

  .جهان اسلام از تکفیری گری رنج می برد امروز یک ملیارد و هفتصد میلیون مسلمان از سوی این گروه تکفیر می شوند

تکفیر بسیار خطر ناک است در حالی که اگر ما به قرآن برگردیم قرآن کریم  ببینید این حرف آقای عبد الحمید است این فتنه ی

 توبه ایمان نماز زکات را مطرح کرده

در جایی دیگر می گوید هر کس به قرآن نماز زکات معتقد باشد برادر دینی ماست در روایات ما آمده کسانی که شهادتین گفتند  

د و دارای حرمت الهی هستند امروز ما نیازمند وحدت و اخوت هستیم این وحدت دینی قبله و کتاب یکی با ما دارند مسلمان هستن

و اسلامی است و وحدت ما سیاسی نیست وحدت ما وحدت اسلامی است مشترکاتی با هم داریم که ما را از رفتن به سوی مختلفات 

 بی نیاز می کند

محترم  عبدالرحمن سربازی که امام جمعه رض کنم جناب آقایگوار هست و برای شما عرببینید این نمونه های صحبت این بز 

چابهار ایشان هم  تعبیری دارد که می گوید در کنگره بررسی فلان گفتند احیای تفکر اهمیت تقلید شخصی و فردی از مجتهد و 

 خشکاند خوب ببینید مرجع تقلید واجد الشرائط می تواند با یک حرکت تدریجی ولی ارزنده و مناسب شجره ننگین تکفیر را ب

 :مجری

 کلمات خیلی بزرگی است این کلمات 

 الله دکتر حسینی قزوینی: آیت

تکفیر ثمره ی خودپسندی حب شهوت و ثروت است تکفیر ثمره ی سالها فعالیت استعماری انگلیس هست مبانی وحدت مسلمین 

 .بزرگوار واقعا به نظر من سنگ تمام گذاشتندرا از بین می برد و عجیب یعنی واقعا تک تک اینها مخصوصا این دو 



حالا ما انشاء الله کلیپ هایشان را آماده می کنیم انشاء الله مرتب پخش خواهیم کرد و در آخرش می گفت بله ما باید در رسانه ها 

می کوبید یعنی واقعا مثل ولایت را داشت  ترام بگذارد آقا ایشان فقط شبکهو غیره شیعه به سنی احترام بگذارد و سنی به شیعه اح

خرمگسی که به قول خودشان می رود فقط روی نجاست می نشیند اینها دنبال این هستند که یک چیزی را پیدا کنند با آن هوای 

 نفس خودشان توجیه بکنند اینها را 

 :مجری

 در حالی که ایشان گفت قم مرکز ثقل جهان تشیع است  

 الله دکتر حسینی قزوینی: آیت

تشیع است از این بهتر عجیب بود مجری برنامه شاید چهار بار پنج بار به ایشان تذکر داد که آقا وقت شما تمام است ولی جهان 

 ایشان چون مطالب احساس می کرد حیاتی است و ضرورت دارد 

  :مجری

 آقای مولوی عبد الحمید 

 الله دکتر حسینی قزوینی: آیت

تذکر مجری همین طور ادامه داد و مطالب خیلی ارزنده ای هم گفت یعنی الحق و الانصاف بله مولوی عبدالحمید با سه چهار بار 

حالا شاید انعکاس این یک مقداری خیلی خوب نبود که مجری سه بار تذکر بدهد چهار بار ولی الحق مطالب ایشان مطالب خیلی 

  .زیبا بود خیلی عالی بود

 ما انشاءالله مرتب حرفهای ایشان را پخش خواهیم کرد 

 :مجری

 آن کلیپی که گفتم خیلی واقعا زبیا بود را دوستان آمده کردند با هم ببینیم 

 خوب من سخن نمی گویم بگذارید حضرت استاد صحبت کنند 



 الله دکتر حسینی قزوینی: آیت

ارج از کشور ندیدیم گرچه باز هم نمی توانند ببینند چون چشم ظاهرشان مثل ببینید من از این آقایانی که می گویند ما از علمای خ

 چشم باطنشان کور است 

یعنی واقعا باید بگوییم قلوب اعمی هستند اینها ختم الله علی قلوبهم و علی سمعهم و علی ابصارهم غشاوه ولی دیدید که اصلا 

 این آقایان با چه نشاطی داشتند می آمدند 

  :مجری

 ورانیتی در چهره ها بود چه ابتهاجی  چه ن

 الله دکتر حسینی قزوینی: آیت

بله ابتهاجی من این را هم بگویم همان لحظه ی اول که من وارد سالن شدم جناب مولوی عبدالمجید با اینکه یک مقداری کمی 

قدم روی چشم ما گذاشتند ایشان اولین میان ما با رفتنشان آنجا شکرآب بود ولی خوب  ما دیدیم اینها مهمان ما عزیز ما هستند 

جمله ای که از من خواست گفت ما می خواهیم یک ملاقات خصوصی جناب مولانا عبد الحمید با آیت الله مکارم شیرازی داشته 

 باشند

که حتما  من همانجا با آقازاده شان صحبت کردم دو بار تلفنی و حضوری با حاج آقای مکارم صحبت کردم که آقا این ضرورت دارد

 آقای مولوی عبدالحمید  ایشان تقریبا در مجموع یکی دو تا ملاقات با علما داشت یکی از آن هم اختصاص داشت با

من خودم آمدم بیرون دیدم که آقای عبدالرحمن سربازی هم در سالن است دستش را گرفتم گفتم آقا شما هم تشریف ببرید داخل 

بزرگواران بودیم چون اینها حالا شاید اختلاف سلیقه ای هم داشته باشیم ولی اینها که آمدند  یعنی ما به این شکل با این دوستان و

اینجا مهمان ما و عزیز ما بودند و لذا من همان لحظه ی آمدنشان که البته من در هتل های دیگر بودم دوستان در وی آی پی که 

ند مصر رفته بودم آنجا شنیدیم که این بزرگواران  ده ده ونیم نزدیک برای علمای بزرگوار عراق و لبنان و یمن و اینهایی که بود

 یازده بود رسیدند قم همان شب کنگره جناب آقای عباسی را هماهنگ کردیم گفتیم بروید به این بزرگواران حتما خوش آمد بگویید



لحظات خیلی شیرینی بود و الحق و یعنی ما به این شکل از این عزیزانمان پذیرایی کردیم و لحظه ی خداحافظی هم گمانم 

الانصاف شما بیننده گان عزیز ما دیدند که این آقایان با چه ابتهاجی و با چه خوشحالی یا این عالم سنی می آید پیشانی آیت الله 

 عظمی مکارم شیرازی را می بوسد با آن این هم دیگر با زور سر نیزه آوردند آنجا ؟ ال

ان چکار دارند می کنند یعنی واقعا بیننده گان عزیرز توجه کنند این کنگره قدرت مرجعیت را به نمایش من نمی دانم والله این آقای

گذاشت قدرت حوزه ی علمیه را در دنیا اثبات کرد و عرض کردم ما در این صد سال اخیر در این سی و پنج سال بعد از انقلاب 

 .ین طور حتی ما احساس می کردیماسلامی همچنین کنگره ای به این عظمت نداشتیم ما که ا

روز آخر که اختتامیه بود یعنی همه ی ما نظرمان بر این بود که خوب مردم خسته هستند خوب از صبح ساعت هشت شاید یک 

 سوم سالن پر نشود ولی خدا شاهد است من یک لحظه عقب نگاه کردم دیدم بالای صد نفر ایستادند بالای صد نفر ایستاده بودند

 :مجری

 اختتامیه پر شور تر از افتتاحیه بود 

 الله دکتر حسینی قزوینی: آیت

یدواریم این کنگره انشاء بله عجیب بود اختتامیه از افتتاحیه پر شور تر بود و الحمد الله رب العالمین هذا من فضل ربی انشاء الله ام

اف مرجعیت یا در کشورهای دیگر انشاء اللله ما بتوانیم امه داشته باشد حالا یا در قم یا در شهرهای دیگر آن هم تحت اشرالله اد

 بعد از نابودی این داعش در سوریه و در عراق یک همچنین کنگره ی داشته باشیم با چند برابر عظمت کنگره انشاء الله 

 :مجری

انشاء الله انشاء الله من اینجا نمی دانم آدم ناقابلی هستم اما می خواهم جملاتی را با اهل بیت صحبت بکنم یا مولانا یا علی بن 

زهرا سلام الله علیکم اجمعین عرض می کنم ما به شما اقندا کردیم اگر  حسین یا امام حسن یا حضرت فاطمهابی طالب یا امام 

دعای پیروی از شما داریم دیدیم که شما حتی در زمان حیاتتان هم شیعه و سنی نکردید جدا نکردید شیعه ی شما هستیم اگر ا

 .آنها لطف داشتید بر همه اینها را از هم



ما به شما اقتدا می کنیم و بر اساس فرامین شما بر اساسا الگوی رفتاری که شما فرمودید دست عزیزان اهل سنتمان را به گرمی 

آغوش می کشیم همانطوری که در این اجلاس دست علمای آنها فشرده شد توسط مرجعیت و در آغوش کشیده می فشاریم در 

شدند و این برادری این وحدت هست که پیامبر بزرگوار مابرای این مبعوث شدند انی بعثت لاتمم مکارم الاخلاق همین جا هم به 

 از هم از شما تشکر می کنم حضرت استاد همه ی عزیزانی که ما را یاری کردند خدا قوت می گوییم ب

 الله دکتر حسینی قزوینی: آیت

 انشاء الله موفق و مؤید باشید انشاء الله 

 :مجری

آینده که باز هم یک مجموعه  ی مکر تکفیر انشاء الله در هفتهسلامت باشید خوب به امید خدا انشاء الله وعده ی ما در ویژه برنامه 

ی جدید را تقدیمتان خواهیم کرد به اتفاق حضرت استاد و همه عزیزانی که یاری کردند و همین جا خدا قوت می گوییم به ایشان 

   یم دعا کنید برای ما خدانگهدار از محضر شما مرخص می شو


